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Protokół LXIV 

Sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 25 października 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto 25 października 2023 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:30 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Dominik Goliszek 

2. Joanna Grabowska 

3. Aleksander Hamerla 

4. Ewa Jeżewska 

5. Iwona Owieśna 

6. Piotr Pawlikowski 

7. Helena Przekwas 

8. Sławomir Składanek 

9. Teresa Sztuczka 

10. Czesława Walkowiak 

11. Wioleta Warzocha 

12. Małgorzata Wiśniewska 

13. Rafał Żelazek 

Spóźnienia: 

1. Janusz Fifielski 

2. Waldemar Raniszewski 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad LXIV sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4) Przyjęcie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

2.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023. 
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3. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś 

Wielka 2023-2038, 

2) zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok, 

3) zmieniającą uchwałę w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Toruńskiemu, 

4) w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławnika do Sądu 

Rejonowego w Toruniu, 

5) w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia tajnego 

głosowania w wyborach ławnika, 

6) w sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024-2027, 

7)  w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych, 

8) w sprawie dopłat dla grup taryfowych odbiorców usług w zakresie odprowadzania 

ścieków,  

9) w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych, 

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Zławieś Wielka, 

11) w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywą 

Mieszkaniowa KZN Kujawy i Pomorze spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, 

12) w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej 

Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej. 

4. Informacja wójta o pracach między sesjami. 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Zamknięcie obrad LXIV Sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad.1  

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady LXIV sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka i przywitał obecnych. Stwierdził, że na 15 osobowy skład rady w 

sesji uczestniczy 13 radnych i obrady są prawomocne.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o zmianę porządku 

obrad – wniosek o usunięcie z porządku obrad z punktu 3 ppkt 7 podjęcia uchwał, projektu 

nr 7.  
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Głosowano w sprawie: 

złożonego wniosku przez Przewodniczącego Rady Gminy dotyczącego usunięcia z 

porządku obrad z punktu 3 ppkt 7 podjęcia uchwał, projektu nr 7.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Iwona 

Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, 

Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Fifielski, Waldemar Raniszewski 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad po zmianach 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Iwona 

Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, 

Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Janusz Fifielski, Waldemar Raniszewski 

 

 

Od tej pory porządek obrad wygląda następująco: 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad LXIV sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad. 
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3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4) Przyjęcie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023. 

3. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zławieś Wielka 2023-2038, 

2) zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 

rok, 

3) zmieniającą uchwałę w sprawie pomocy finansowej Powiatowi 

Toruńskiemu, 

4) w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławnika do Sądu 

Rejonowego w Toruniu, 

5) w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia 

tajnego głosowania w wyborach ławnika, 

6) w sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024-2027, 

7)  w sprawie dopłat dla grup taryfowych odbiorców usług w zakresie 

odprowadzania ścieków,  

8) w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych, 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Zławieś 

Wielka, 

10) w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywą 

Mieszkaniowa KZN Kujawy i Pomorze spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością, 

11) w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w 

tworzonej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z 

poprzedniej sesji był dostępny w biurze rady, na stronie internetowej oraz jest na sali obrad. 

Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu z LXIII sesji? 

 

Joanna Grabowska – Radna poinformowała, że w punkcie dyskusji dotyczącego 

przesunięcia środków na ul. Sołecką brakuje części dyskusji dotyczącej przetargu.  
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że z przyczyn 

technicznych nie udało się wszystkiego odtworzyć.  

 

Joanna Grabowska – Radna poprosiła o uwzględnienie w protokole „Część sesji nie 

została objęta protokołem ze względu problemów technicznych”. 

 

Piotr Pawlikowski - Przewodniczący Rady Gminy poprosił Mecenasa o wyrażenie 

opinii, czy trzeba przegłosować uwagę do protokołu, która została zgłoszona przez Radną 

Joannę Grabowską. 

 

Krzysztof Koblański – Radca Prawny odpowiedział, że wystarczy jako przyjęcie uwagi 

do protokołu i dopisanie tej uwagi w protokole z poprzedniej sesji. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy ze względu 

na problemy techniczne z transmisją sesji. 

 

O godz. 14:07 wznowił obrady LXIV sesji Rady Gminy. 

 

Ad.2 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Inspektor ds. oświaty 

o przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2022/2023. 

 

Alina Khalaf – Inspektor ds. oświaty przedstawiła informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych za rok szkolny 2022/2023. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję do przedstawionej 

informacji. 

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, czy w wydatkach oświatowych uwzględnione są 

inwestycje? 

 

Alina Khalaf – Inspektor ds. oświaty odpowiedziała, że w sprawozdaniu w wydatkach 

pominęła inwestycje.  
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że na samorządy spadło 

wydatkowanie oświaty.  

Rafał Żelazek - Radny zapytał, czy już wiadomo jaka będzie subwencja na 2024 rok? 

 

Alina Khalaf – Inspektor ds. oświaty odpowiedziała, że nie wiadomo, ponieważ dane, 

które pozwalają naliczyć subwencję będą zatwierdzane do połowy stycznia przyszłego 

roku. 

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, czy w wydatkach planowanych na przyszły rok 

uwzględnione zostały podwyżki, które zostały przedstawiony przez przyszły rząd? 

 

Alina Khalaf – Inspektor ds. oświaty odpowiedziała, że to nie jest pytanie skierowane do 

niej.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, jaki procent albo liczba uczniów pełniących 

obowiązek szkolny nie uczy się na terenie gminy i nie korzystają z subwencji. 

 

Alina Khalaf – Inspektor ds. oświaty odpowiedziała, że jest dużo takich dzieci. W tej 

chwili nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie, musiałaby przygotować zestawienie. 

 

Janusz Fifielski – Radny zwrócił uwagę ilu było pedagogów, psychologów w 2019 roku 

a ile jest w 2023 roku w szkołach. Powiedział, że wzrasta liczba uczniów która jest objęta 

pomocą. 

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, ile gmina płaci za km przejechany przez autobus? 

 

Jan Surdyka - Wójt odpowiedział, że 10,00 zł. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że już wcześniej została 

przeprowadzona rozmowa w sprawie kosztów autobusów. 
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Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy gmina prowadzi badania dotyczące 

zapotrzebowania na miejsca w szkole w najbliższych latach? Czy jest gmina przygotowana 

na rozwój szkół? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że szkoła w Czarnowie będzie budowana. Wzrost 

dzieci w Czarnowie to około 30%, tak jak w Przysieku. W pozostałych szkołach uczniowie 

się mieszczą. Natomiast w przyszłym roku szkoła w Górsku zostanie poddana do remontu. 

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, czy stypendia dla uzdolnionych uczniów pozostaną w tej 

samej kwocie na przyszły rok, czy ulegną podwyższeniu? 

 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w tej chwili nie odpowie na 

te pytanie, ponieważ jest w trakcie przygotowywania projektu budżetu na przyszły rok.  

 

Sławomir Składanek – Radny zapytał, czy szkoła w Czarnowie od 1 września 2024 r. jest 

w stanie funkcjonować jako oddziały 0-6, tak jak funkcjonuje w tej chwili?  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że takie informacje do niego jeszcze nie doszły. 

 

Ad. 3.1-3.2. 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy odczytała uzasadnienie do zmieniającej uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2023-2038 

oraz uzasadnienie do zmieniającej uchwały w sprawie budżetu gminy na 2023 rok. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady powiedział, że oświata na terenie naszej 

gminy stoi na wysokim poziomie. Poprosił o przekazanie za pośrednictwem Pani Inspektor 

ds. oświaty podziękowania dla Dyrektorów szkół i całej kadry. 

 

Joanna Grabowska - Radna zapytała, pod jakim numerem w uzasadnieniu jest inwestycja 

dotycząca ścieżki rowerowej. 

 

Justyna Brzozowska - Skarbnik Gminy odpowiedziała, że pod numerem 11. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, o termin zakończenia w/w inwestycji. 
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Krzysztof Rak – Zastępca Wójta odpowiedział, że inwestycja zakończy się w grudniu 

tego roku. Dokładna data terminu nie jest podana.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, jaka jest długość wszystkich ścieżek rowerowych 

w gminie? I ile jeszcze brakuje, żeby można było połączyć ścieżkę rowerową Toruń z 

Bydgoszczą? 

 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta odpowiedział, że został wykony odcinek do Złejwsi 

Wielkiej o długości prawie 0,5 km, wcześniej było 10 km, 15-17 km. Natomiast gmina 

wykonywała sama bądź partycypowała w kosztach z Powiatem Toruńskim i Miastem 

Toruń. Gmina będzie jeszcze budować ścieżkę rowerową do Czarnowa.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy gmina współpracuje z Miastem Bydgoszcz 

albo Powiatem Bydgoskim? 

 

Krzysztof Rak – Zastępca Wójta odpowiedział, że współpracujemy z Gminą Dąbrowa 

Chełmińską, która zwróciła się o partycypowanie w kosztach dotyczących inwestycji 

budowy ścieżki rowerowej na Stanisławkę.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zławieś Wielka na lata 2023-2038. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2023-2038 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa 

Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, 
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Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIV/420/2023 w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś Wielka na lata 2023-2038. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok.  

 

Głosowano w sprawie: 

budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:  

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa 

Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, 

Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIV/421/2023 w 

sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok. 

 

Ad.3.3. 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy odczytała uzasadnienie do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Toruńskiemu. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Toruńskiemu.  

 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Toruńskiemu 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa 

Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, 

Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIV/422/2023 w 

sprawie pomocy finansowej Powiatowi Toruńskiemu. 

 

Ad.3.4.-3.6. 

Grażyna Krystosiak – Sekretarz Gminy omówiła projekty uchwał nr 4, 5 i 6 z porządku 

obrad. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie regulaminu głosowania w wyborach ławnika do Sądu Rejonowego w 

Toruniu. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławnika do Sądu Rejonowego w Toruniu 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa 

Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, 

Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 
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W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIV/423/2023 w 

sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławnika do Sądu Rejonowego w 

Toruniu. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie kandydatur do 

Komisji Skrutacyjnej. 

 

Do Komisji Skrutacyjnej zgłosiły się: 

1. Radna Czesława Walkowiak 

2. Radna Ewa Jeżewska 

3. Radna Iwona Owieśna  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia tajnego 

głosowania w wyboru ławnika.  

 

Głosowano w sprawie: 

powołania Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia tajnego głosowania w wyborach 

ławnika 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa 

Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, 

Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIV/424/2023 w 

sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia tajnego głosowania w 

wyborach ławnika. 
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Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minut przerwy w celu 

przygotowania się Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia tajnego głosowania w 

wyborach ławnika.  

 

O godz. 14:52 wznowił obrady LXIV sesji Rady Gminy.  

  

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024-2027. 

 

Głosowano w sprawie 

wyboru ławnika na kadencję 2024-2027 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 

 

O godz. 14:58 wznowił obrady LXIV sesji Rady Gminy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIV/425/2023 w 

sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024-2027. 

 

Ad.3.7. 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki  

Komunalnej przedstawiła zmiany w treści projektu uchwały w sprawie dopłat dla grup 

taryfowych odbiorców usług w zakresie odprowadzania ścieków. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Kierownik Referatu 

Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki Komunalnej o przedstawienie prawidłowej treści 

projektu uchwały. Zapytał, dlaczego projekt uchwały został przereagowany? 
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Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki 

Komunalnej odpowiedziała, że w dniu dzisiejszym przeanalizowała projekt uchwały z 

Radcą Prawnym. 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił o wyrażenie opinii Radcy 

Prawnego w tej sprawie.  

 

Krzysztof Koblański – Radca Prawny powiedział, że jedyna zmiana wprowadzona to, że 

poprzednia uchwała traci moc. Poinformował również, że problem z jest publikacją, 

ponieważ niektóre uchwały w sprawie dopłat nie są publikowane i nie kwestionuje 

wojewoda, a niektóre są publikowane i kwestionuje wojewoda.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy odczytał, jak powinien wyglądać 

projekt uchwały w nowym brzmieniu. 

 

Joanna Grabowska – Radna zwróciła uwagę, że Przewodniczący Rady Gminy nie jest w 

stanie odzwierciedlić projektu uchwały i zaproponowała o przerwę techniczną lub 

wykreślenie projektu uchwały z porządku obrad.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że stara się 

przedstawić projekt uchwały. 

 

Ewa Jeżewska – Radna zwróciła uwagę, że poprawiony projekt uchwały nie został 

przekazany i dlaczego ma głosować za czymś, czego nie otrzymała. Radna poprosiła o 

poprawienie projektu uchwały i przesłanie Radnym, a następnie poddać pod głosowanie. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że są to sprawy 

organizacyjne, które nie jesteśmy w stanie w tej chwili ich wykonać. Zaproponował, aby 

odczytano projekt uchwały w nowym brzmieniu i poddać pod głosowanie.  

 

Janusz Fifielski – Radny złożył wniosek o dopisanie paragrafu dotyczącego uchylenia 

poprzedniej uchwały. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy w celu 

przygotowania głosowania złożonego wniosku.  
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O godz. 15:19 wznowił obrady LXIV sesji Rady Gminy.  

 

Janusz Fifielski – Radny złożył dwa wnioski.  

Pierwszy wniosek – wniosek o wycofanie wniosku w sprawie dopisania paragrafu 

dotyczącego uchylenia poprzedniej uchwały.  

 

Drugi wniosek – wniosek o wycofanie z punktu 3 podejmowanie uchwał projektu nr 8.  

Piotr Pawlikowski - Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Wójta o zabranie głos. 

 

Jan Surdyka – Wójt powiedział, że następna sesja jest pod koniec listopada i to spowoduje 

przedłużenie działań z Wodami Polskimi. Zaproponował, aby Radni wykreśli projekt 

uchwały w starym brzmieniu, a podjęli uchwałę w nowym brzmieniu.  

 

Iwona Owieśna – Radna zapytała, czy nie można zwołać sesję nadzwyczajną w tej 

sprawie.  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że można.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wpłynął wniosek 

Radnego o wycofanie i Rada Gminy musi go przegłosować. Natomiast zabrakło 

komunikacji w sprawie przekazania informacji odnośnie zmiany treści w projekcie 

uchwały. Gdyby została przekazana informacja Radnym przed sesją to by nie doszło do 

zamieszania.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała jak do tego doszło? 

 

Piotr Pawlikowski - Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że to nie jest pytanie 

do niego. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy jeżeli zdejmiemy projekt uchwały to nie będzie 

tej uchwały, a jeżeli Przewodniczący Rady podda pod głosowanie projekt nr 8, to nad czym 

Rada będzie głosować? 
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Janusz Fifielski – Radny odpowiedział, że nad projektem uchwały, która widnieje w 

systemie.  

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby nanieść poprawki 

w projekcie uchwały i zmienić porządek obrad. Poprosił o wyrażenie opinii Radcę 

Prawnego. 

 

Krzysztof Koblański – Radca Prawna odpowiedział, że Państwo Radni mogą zmienić 

treść uchwały i poddać głosowaniu, albo wycofać projekt uchwały z dzisiejszego porządku 

obrad i poddać pod głosowanie na sesji nadzwyczajnej. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek 

Radnego Janusza Fifielskiego o wycofanie z punktu 3 podejmowanie uchwał projektu nr 8. 

 

Głosowano w sprawie: 

wniosku Radnego Janusza Fifielskiego o wycofanie z punktu 3 podejmowanie uchwał 

projektu nr 8.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Janusz Fifielski, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek 

PRZECIW (1) 

Teresa Sztuczka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Dominik Goliszek, Iwona Owieśna, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka wycofała z punktu 3 podejmowanie 

uchwał projektu nr 8.  
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Ad.3.8. 

Joanna Sucharska – Kierownik Referatu Rolnictwa, Budownictwa i Gospodarki 

Komunalnej omówiła projekt uchwały nr 8 z porządku obrad. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa 

Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, 

Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIV/426/2023 w 

sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg. 

 

Ad.3.9. 

Marcin Pelc – Inspektor ds. planowanie przestrzennego omówił projekt uchwały nr 9 z 

porządku obrad.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Zławieś Wielka. 

 

Głosowano w sprawie: 

przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Zławieś Wielka 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa 

Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, 

Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIV/427/2023 w 

sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Zławieś Wielka. 

 

 

Ad.3.10. 

Jan Surdyka – Wójt omówił projekt uchwały nr 10 z porządku obrad. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywa 

Mieszkaniowa KZN Kujawy i Pomorze spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa KZN Kujawy 

i Pomorze spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, 

Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, 
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Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, 

Rafał Żelazek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Joanna Grabowska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIV/428/2023 

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki Społeczna Inicjatywa Mieszkaniowa 

KZN Kujawy i Pomorze spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

 

Ad.3.11. 

Jan Surdyka – Wójt omówił projekt uchwały nr 11 z porządku obrad. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej 

Inicjatywie Mieszkaniowej. 

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej 

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, 

Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, 

Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, 

Rafał Żelazek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Joanna Grabowska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIV/429/2023 w 

sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 

Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w tworzonej Społecznej Inicjatywie 

Mieszkaniowej. 

 

Ad.4   

Informacja wójta o pracach między sesjami. 

02.09.2023 r. - udział w dożynkach gminnych w Złejwsi Małej, 

 

03.09.2023 r. – spotkanie z Klubem Kombatantów gminy Zławieś Wielka, w związku z 

wybuchem II wojny światowej,  

 

04.09.2023 r. – udział w rozpoczęciu roku szkolnego 2023-2024 w Szkole Podstawowej w 

Przysieku, 

 

06.09.2023r. – spotkaniem z Panem Janem Stockim – ekspertem Krajowego Zasobu 

Nieruchomości w sprawie budowy mieszkań w naszej gminie przy wsparciu Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa poprzez utworzenie spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością – Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. 

 

07.09.2023 r. – spotkanie z Panem Sebastianem Borowiakiem – dyrektorem oddziału 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Bydgoszczy. Rozmowa dotyczyła 

remontu DK nr 80 i problemów z tym związanych, 

 

09.09.2023 r. – udzielenie ślubu w plenerze w miejscowości Przysiek przy Stawach 

Przysieckich, 

 

11.09.2023 r. – spotkanie z Panem Marcinem Kowallkiem – Dyrektorem Wydziału 

Gospodarki Komunalnej Urzędu Miasta Torunia, w sprawie możliwości budowy drogi od 

Przysieka przy ścieżce rowerowej w kierunku Torunia w połączeniu przy markecie 

Castorama i dalej do drogi nr 80, 
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19.09.2023 r. – udział w Powiatowym Zjeździe Sołtysów w Osieku nad Wisłą, 

 

28.09.2023 r. – spotkanie w Bydgoszczy z zarządem firmy Nexera realizującym na terenie 

naszej gminy budowę światłowodu (ostatnio w Czarnowie).  Rozmowa dotyczyła dalszych 

działań w zakresie budowy tej sieci na terenie naszej gminy,  

 

04.10.2023 r. – udział w Kujawsko-Pomorskim Forum Samorządowym w Centrum 

Targowym w Toruniu. Spotkanie dotyczyło polityki spójności w perspektywach 

finansowych woj. kujawsko-pomorskiego na lata 2021-2027 tj. ok. 76 mld euro. 

 

06.10.2023 r. – spotkaniem z Panem Michałem Zaleskim - prezydentem miasta Torunia, 

które dotyczyło wspólnej realizacji zadania połączenia drogowego Przysiek - Toruń 

Castorama DK nr 80, opracowania koncepcji przebiegu tej trasy, 

 

11.10.2023 r. – spotkanie z Panem Mirosławem Bartulewiczem – komendantem Straży 

Miejskiej w Toruniu. Rozmawiano na temat pomocy w utworzeniu w naszej gminie straży 

gminnej, 

 

21.10.2023 r. – udział w XI Festiwalu Twórczości Zespołów Folklorystycznych i 

Śpiewaczych w GOKiS-ie w Złejwsi Małej, 

 

22.10.2023 r. – udział w uroczystej mszy świętej w kaplicy w Skłudzewie w związku z 

wprowadzeniem relikwii błogosławionego księdza Stefana Wincentego Frelichowskiego w 

dwudziestym czwartym roku jego beatyfikacji.  

 

 

Jan Surdyka – Wójt Gminy przedstawił informację o pracach między sesjami. 

 

Sławomir Składanek – Radny zapytał, czy coś jeszcze wiadomo w sprawie drogi krajowej 

nr 80? Czy przejście dla pieszych w Czarnowie zostanie wykonane, czy nie? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że w dniu wczorajszym miał spotkanie z Panem 

Dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Podczas rozmowy poruszono 

temat pikiety, która będzie w Czarnowie. Jest przygotowana ścieżka, przez którą jest szansa 
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na zdobycie środków na inwestycję dotyczącą budowy przejścia dla pieszych w Czarnowie. 

Na chwilę obecną Dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z Bydgoszczy 

odpowiada negatywnie. Natomiast zobaczymy co odpowie Pan Dyrektor Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z Warszawy w tej sprawie. Gmina będzie również 

wnioskować o lewoskręcie w Górsku, lewoskręcie przy skrzyżowaniu w kierunku 

Stanisławki oraz w Złejwsi Wielkiej. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad w 

Bydgoszczy nie przewiduje w obecnym czasie remontu drogi krajowej nr 80, ponieważ nie 

ma środków. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, o wzmiankę dotyczącą skrzyżowania ul. Sołeckiej 

a ul. Ks. Popiełuszki w Przysieku. Zwróciła uwagę, że punkt, o którym mówił Pan Wójt nie 

ujął w przedstawionym sprawozdaniu. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że jest to temat świeży i nie miał, kiedy go dopisać w 

sprawozdaniu. Natomiast poinformował Radnego Sławomira Składanka o przebiegu 

spotkaniu. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, ile punktów nie zdążył Pan Wójt zawrzeć w 

sprawozdaniu? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że nie ma więcej punktów, które powinny zostać ujęte 

w informacji wójta o pracy między sesjami.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił, aby zadawać pytania i do 

nich odpowiedzi. Prosił, aby nie wprowadzać polemiki, która sprawia dyskomfort 

słuchaczom.  

 

Małgorzata Wiśniewska – Radna poprosiła o więcej informacji w sprawie drogi ul. 

Jaśminowa w Rozgartach a Castorama Toruń. 

 

Jan Surdyka – Wójt rozmawiał z Panem Dyrektorem, który wyraził swoją opinię 

pozytywną. Pismo zostało przekazane do Wydziału Komunalnego w Toruniu. została 

przeprowadzona rozmowa z Panem Prezydentem Miasta Torunia. Połączenie tych dróg ma 

zmniejszyć korki na drodze krajowej nr 80. Planowana jest w przyszłym roku sygnalizacja 
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świetlna. Skrzyżowanie z ul. Ks. Popiełuszki w sprawie zmianki to jeżeli Generalna Dróg 

Krajowych i Autostrad uzna to zastosowane to będzie wykonane. Droga krajowa jest 

kategorią szybkiego ruchu i jeżeli chodzi o sygnalizację świetlną z przejściem dla pieszym 

to Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad może na to nie wyrazić zgody. Wójt 

poinformował, że Radni mogą złożyć wnioski w sprawie drogi krajowej nr 80 i on przekaże 

je do odpowiednich służb. 

 

Rafał Żelazek – Radny powiedział, że to muszą być kosmiczne pieniądze, aby zarządca 

drogi krajowej nr 80 nie miał środków na budowę przejścia dla pieszych w Czarnowie. 

Zaproponował, aby Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad złożyła pisemne 

oświadczenie w celu braku środków i wzięła odpowiedzialność za ofiary śmiertelne. Radny 

zapytał, co dzieje się z firmą Nexera. Mieszkańcy z Czarnowa zostali również 

prawdopodobnie oszukani, Zławieś Mała i Zławieś Wielka została pominięta. Nexera 

podpisała dziwne umowy z mieszkańcami. Brak dostępu skontaktowania się z tą firmą. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że w chwili obecnej firma Nexera nie ma środków i 

czekają na nowe projekty. Również czekają na uruchomienie środków z Krajowego Planu 

Odbudowy i Zwiększenia Odporności. Firma buduje światłowód na osiedlu w Czarnowie. 

Pan Wójt powiedział, że będzie rozmawiał z Nexerą, aby wywiązała się z umów.  

Sławomir Składanek – Radny zwrócił uwagę, że część miejscowości Czarnowo została 

zrobiona około 2 lata temu. Adresy, które są podłączone do światłowodu nie są po kolei 

tylko porozrzucane. Dane adresowe firma uzyskała prawdopodobnie z Ministerstwa 

Cyfryzacji. Mieszkańcy, którzy mają przy posesji kabel i chcieliby podłączyć się, to nie 

mogą dodzwonić się do Nexery. Jeżeli chodzi o osiedle to prawdopodobnie mają zostać 

podłączone tylko domki czterorodzinne, które są skupione w jednym miejscu. 

 

Ad.5 

Wioleta Warzocha – Radna powiedziała, że zgodnie z rozmową na zebraniu wiejskim w 

Złejwsi Wielkie została przeprowadzona rozmowa w sprawie opiekuna na placu 

rekreacyjnym – Gminnym Centrum Aktywności Społecznej, który będzie przeglądał 

monitoring.  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że wyznaczył Panią Kierownik Urzędu Stanu 

Cywilnego i jego pracownika do sprawdzenia monitoringu. Codziennie rano monitoring 
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jest sprawdzany. W ostatnim czasie były dwa incydenty, które zostały zweryfikowane przez 

pracowników urzędu oraz sprawa została zgłoszona na policję.  

 

Wioleta Warzocha – Radna powiedziała, że mieszkańcy zwracają uwagę, iż na placu jest 

bardzo głośno. 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że od godziny 22:00 jest cisza nocna i wtedy trzeba 

zgłosić sprawę na policję o zakłócanie ciszy nocnej. 

 

Wioleta Warzocha – Radna poprosiła o oświetlenie przejścia dla pieszych na ul. 

Piekarskiej w Złejwsi Małej. 

 

Sławomir Składanek – Radny zaprosił wszystkich Radnych na pikietę protestową, która 

jest organizowana 6 listopada br. w godz. 16:00-18:00. Prosi o wsparcie obecnością.  

Poinformował również, że w dniu jutrzejszym (26 października) o godz. 14:00 w Czarnowie 

będzie telewizja Uwaga TVN. Powiedział, że jeżeli ktoś z Radnych chciałby wziąć udział 

w rozmowie to serdecznie zaprasza. Zwrócił uwagę, że przez 25 lat na drodze krajowej nr 

80 w miejscowości Toporzysko i Czarnowo zginęło kilkanaście osób poniosło śmierć w 

wypadku samochodowym albo potrącenie pieszego. Również zauważył, co Generalna 

Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad zrobiła w Czarnowie – namalowane przejście dla 

pieszych, które zostało w tym roku oświetlone. Czarnowo miało kiedyś teren zabudowany 

zgodnie z granicami administracyjnymi, ale został znak przesunięty do środka. Radny 

powiedział, że jako mieszkańcy będą walczyć i nie poddadzą się. 

 

Jan Surdyka – Wójt powiedział, że popiera inicjatywę. W piątek będzie prowadził 

rozmowę z Uwaga TVN. Bardzo prosi i apeluje o liczny udział w pikicie. Poinformował, 

że rozmawiał z Panem Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w 

sprawie remontu drogi krajowej nr 80. Natomiast Pan Dyrektor powiedział, że przeznaczył 

wszystkie środki, które miał na tę drogę.  

 

Ewa Jeżewska – Radna zwraca się z ponownym apelem, który poruszony został na 

zebraniu wiejskim w Cegielniku w sprawie zgłoszeń mieszkanek o ogromnym hałasie z 

kurników, który się odbywa regularnie o godz. 4:00 nad ranem we wtorki i piątki. Po 

zebraniu wiejskim sytuacja została opanowana, ale ponownie hałas wrócił.  
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Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że zainterweniuje w tej sprawie.  

 

Ewa Jeżewska – Radna zaprosiła wszystkich obecnych na film, który będzie odtwarzany 

w świetlicy wiejskiej w Czarnym Błocie pt. „Czarne Błoto” 28 października (w sobotę) o 

godz. 18:00. Na spotkaniu będzie również bohater tego filmu.  

 

Waldemar Raniszewski – Radny zapytał, czy w naszej gminie będzie wykonywana 

odpłatna pomoc sąsiedzka. Zwrócił uwagę, że w naszej gminie brakuje opiekunek 

środowiskowych, a zapotrzebowanie na pomoc osobom starszym jest bardzo duża. Radny 

powiedział, że odpłatna pomoc sąsiedzka w jakiś sposób poprawiłaby sytuację osobom 

potrzebującym.  

 

O godz. 16:08 z sali obrad wyszedł Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pawlikowski. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że w tej sprawie pieczęć ma Pani Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej. Pracownicy przeprowadzają wywiady z osobami 

potrzebującymi pomoc. Brakuje kadry w ośrodku. Nie ma chętnych na stanowisko 

opiekunki dlatego, że jest to bardzo ciężka i wymagająca praca, a wynagrodzenie jest 

bardzo małe. Poinformował, że musi porozmawiać z Panią Skarbnik w sprawie 

wynagrodzenia dla opiekunek, aby zachęcić ludzi do pracy. Została jedna osoba 

zatrudniona do opieki nad osobami wymagającymi pomoc, ale jedna osoba to jest za mało. 

 

O godz. 16:10 na salę obrad wrócił Przewodniczący Rady Gminy Piotr Pawlikowski.  

 

Rafał Żelazek – Radny zapytał, jakie szansą są dokończenia budowy chodnika w Złejwsi 

Małej? Zgodnie z tematem, który został poruszony na zebraniu wiejskim, czy Pan Wójt 

pochyla się nad inwestycją budowa chodnika od Złejwsi Wielkiej do Złejwsi Małej oraz 

czy na przyszły rok zostaną zarezerwowane jakieś środki? Radny zapytał się również, czy 

gmina sporządzi plan dotyczący odśnieżania dróg gminnych, za które będą odpowiedzialne 

wskazane przez gminę firmy.  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że zostanie przygotowany plan odśnieżania dróg 

gminnych. Gmina jest etapie końcowym w celu zakupienia ciągnika, który będzie służył na 

wyjazdy interwencyjne w celu odśnieżania naszych dróg. Jeżeli chodzi o remont chodnika 
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jest to zadanie jak najbardziej zasadne. Trzeba wykonać dokładną dokumentację 

projektową. Osobiście Pan Wójt tym zajmie się. W sprawie chodnika przez mostek w 

Złejwsi Małej, koszt ma wynieść ponad milion złoty. Zarząd Dróg Wojewódzkich 

zapewnił, że wykona inwestycję. Wkład własny gminy ma wynieść 300.000,00 zł. Zadanie 

inwestycyjne planowane jest na przyszły rok. 

 

Ewa Jeżewska – Radna poinformowała, że godzina uległa zmianie dotyczącego spotkania 

w świetlicy wiejskiej w Czarnym Błocie. Prawidłowa jest to godz. 17:00. 

 

Joanna Grabowska – Radna poinformowała, że w dniu dzisiejszym przejeżdżała obok ul. 

Sołeckiej w Starym Toruniu i zauważyła, że wykonywane są prace związane z budową 

drogi. Poprosiła Wójta o wyjaśnienie tej sprawy. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że firma, która buduje Port Drzewny postanowiła 

wykonać sama budowę ul. Sołeckiej w Starym Toruniu. natomiast gmina postanowiła za 

pomocą podpisanym porozumieniem dofinansować inwestycję w wysokości 150.000,00 zł. 

Dofinansowanie te nie wymagało przeprowadzanie przetargu i środki zostały przeznaczone 

z działu 600 „Asfaltowanie dróg gminnych”. 

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy Rada Gminy nie wyraziła zgodę na 

rozbudowę ul. Sołeckiej w Starym Toruniu na poprzednich sesjach? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że tak, Rada Gminy nie wyraziła zgody na tę 

inwestycję. Natomiast inwestycja ta polegała na wybudowaniu całej ul. Sołeckiej w Starym 

Toruniu i dlatego potrzebna była zgoda rady. Deweloperowi bardzo zależy na tej inwestycji 

i dlatego postanowił sam wykonać tą drogę z minimalnym naszym wkładem.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, na co została przeznaczone dofinansowanie dla tej 

firmy? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że na wykonanie tego przedsięwzięcia. Koszt 

całkowity przedsięwzięcia to ponad 500.000,00 zł. Poinformował również, że gmina ma 

drogę gminną za 150.000,00 zł. 
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Joanna Grabowska – Radna zapytała, jak wygląda zawarte porozumienie? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że w tej chwili nie ma przy sobie dokumentów. 

Poinformował, że zawarte zostały pewne punkty, które trzeba odczytać. 

 

Joanna Grabowska – Radna zwróciła uwagę, że Rada Gminy w większości postanowiła 

nie wspierać tej inwestycji. Powiedziała, że rozumie, iż Pan Wójt zmienił koncepcję i 

postanowił bez porozumieniem z Radą wesprzeć inwestora.  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że w tej sytuacji nie musiał mieć zgody rady, ponieważ 

z działu „Asfaltowanie dróg gminnych” mógł dofinansować w części dewelopera.  

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy w tej sytuacji zostały poprawione plany drogi. 

Plan został zrobiony w standardach ogólnych. Radna przypomniała, że poprosiła o plany na 

poprzednich sesjach i nie otrzymała odpowiedzi zwrotnej.  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że dokumentację wykonała profesjonalna firma. 

Dokumentacja została zatwierdzona przez wszystkie służby opiniujące. Zostały 

wywiercone głębokie otwory w celu sprawdzenia. Dokumenty można przejrzeć w Porcie 

Drzewnym.   

 

Joanna Grabowska – Radna zwróciła uwagę, że zostanie zbudowana droga, która w 

chwili obecnej nie spełnia oczekiwań ani wymaganych standardów. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że jest to wyłącznie ocena Pani Radnej Joanny 

Grabowskiej. Nikt nie wniósł żadnych uwag do dokumentacji. Na tej drodze zostanie 

postawiony znak drogowy dla samochodów osobowych.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała się, jak piesi będą się poruszać drogą? 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że zgodnie z organizacją ruchu.  

 

Joanna Grabowska – Radna zwróciła uwagę, że zostanie wykonana droga o szerokości 

6m, poruszać się będzie nią około tysiąca mieszkańców, ruch komunikacyjny będzie ciągły, 

a brak jest chodnika dla pieszych. Radna podkreśliła, że jako gmina mamy pretensje do 
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Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad odnośnie miejscowości Czarnowo, a my 

jako gmina również budujemy drogi bez chodników. Zwróciła uwagę, że przy takich 

inwestycjach powinny został spełnione wszystkie punkty, aby zachować bezpieczeństwo 

dla wszystkich mieszkańców.  

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że większość dróg gminnych nie ma chodników i 

wykonane są zgodnie z przepisami prawa.  

 

Rafał Żelazek – Radny zwrócił się z problemem, że mieszkańcy z pozostałych sołectw 

patrzą negatywnie. Odczuwają ze strony gminy ignorowanie ich, ponieważ oni jako tubylcy 

składają pisma, proszą i muszą bardzo długo oczekiwać na budowę lub naprawienie drogi. 

Natomiast przyjdzie nowy deweloper i dostanie od razu 150.000,00 zł dofinansowania na 

drogę.  

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że inwestor włożył bardzo dużo pieniędzy w naszą 

gminę. I jako Wójt też musi wspierać inwestorów w formie gestu, dobrego charakteru czy 

współpracy z nimi.  

 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, jakie są standardy wykonywania oraz naprawiania 

dróg gminnych. Zwróciła uwagę, że zostały naprawione drogi jesienią po ubiegłej zimie, 

ale nadal w nich występują ubytki. Po przejechaniu równiarki, drogi nie są proste. Radna 

zapytała, kto pilnuje wykonania napraw, kto odpowiada za przejazd równiarki bez materiału 

uzupełniającego oraz do kogo można zgłosić się, aby droga była równa. 

 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że mieszkamy na wsi. Gmina ma drogi gruntowe, 

„pseudoasfaltowane” oraz asfaltowane. Na wszystkich z tych kategorii powstają problemy. 

Materiał na drogach zużywa się. Gmina chce dokonać zakupu patchera, po to, aby została 

naprawiona jakość tych dróg. Zakupiono bardzo dużo kruszywa. Odpowiedzialny za te 

zadania jest Pan Kierownik Brygady Budowlanej, a nad nim czuwa Pani Kierownik Joanna 

Sucharska. Temat dróg jest co tydzień poruszany na naradach z Wójtem. Gmina stara się 

sprostać oczekiwań mieszkańców natomiast po drogach poruszają się nie tylko samochody 

osobowe, ale również ciężarowe. W tym roku udało pozyskać środków zewnętrznych ponad 

15 000 000,00 zł na drogi. 
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Ad. 6  

Piotr Pawlikowski - Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady LXIV sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka. 
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